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PODLESKÝ
ZPRAVODAJ
05/2014 Měsíčník obce Podlesí

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
Na veřejném zasedání 
zastupitelstva obce 
č. 3 ze dne 28.04.2014 
zastupitelstvo obce 
mimo jiné projednalo:

Výsledky 
hospodaření obce 
k 31.03.2014. Příjmy 
obce k tomuto datu 
dosáhly částky Kč 
2.912 228,34. Výdaje 
ke stejnému datu 

částky Kč 1.719 024,43.

          Návrh závěrečného účtu obce za rok 2013. Tento návrh 
byl zveřejněn na úřední desce obecního úřadu a způsobem 
umožňujícím dálkový přístup od 13.03.- 30.032014. Návrh 
závěrečného účtu musí obec zpracovat, projednat a schválit 
nejpozději do 30.06. následujícího roku. Tento návrh byl 
tedy zpracován a projednán v zákonné lhůtě a byl schválen 
bez výhrad.

          Účetní závěrka obce a Mateřské školy Podlesí za 
rok 2013. Účetní závěrky v této podobě projednávalo 
zastupitelstvo obce v letošním roce poprvé. Důvodem je 
změna legislativy. Obě účetní závěrky zastupitelstvo obce 
schválilo všemi hlasy.
          Výsledky hospodaření Mateřské školy Podlesí za první 
čtvrtletí letošního roku.

          MAS Brdy – předložené materiály k nově vznikající 
MAS Brdy (místní akční skupina).
          Výsledek provedené finanční kontroly.
          Předložené materiály Svazku obcí pro vodovody 
a kanalizace – návrh rozpočtu, zprávu nezávislého 
auditora. Předložený návrh rozpočtu schválila valná 
hromada Svazku dne 08.04.2014. Schválený rozpočet 
počítá s celkovými příjmy ve výši Kč 40 319 800. Výdaje 
jsou plánovány ve stejné výši. Ve výdajové části tohoto 
rozpočtu je počítáno s příspěvkem členským obcím na 
prostou reprodukci VHM v jejich vlastnictví. Tato kapitola 
počítá s rozdělením prostředků ve výši Kč 2 210 000. Na 
uvedené valné hromadě Svazku bylo schváleno rozdělení 
těchto prostředků. Naše obec by tak z této částky měla 
obdržet Kč 1 000 000. Blíže viz příspěvek na jiném místě 
Podleského zpravodaje. Dalším projednaným materiálem 
Svazku je zpráva nezávislého auditora o výsledku 
hospodaření Svazku za rok 2013. V závěru této zprávy je 
konstatováno, že při provedeném přezkoumání hospodaření 
Svazku nebyly zjištěny žádné nedostatky. Tento materiál 
byl součástí projednaného závěrečného účtu Svazku, který 
byl projednán a schválen na valné hromadě 08.04.2014.

          Zprávu ředitelky Mateřské školy Podlesí o projednaném 
zápisu do naší mateřské školy, který se konal 10.04.2014 
v budově školy. K zápisu se dostavilo celkem 19 dětí. 
Z toho 18 dětí s trvalým pobytem v Podlesí, 1 dítě s 
trvalým pobytem mimo obec. Počet předškoláků, kteří by 
měli ukončit docházku do mateřské školy, je 10, dva mají 
odklad školní docházky. K dispozici tak bylo 8 míst. Z 
celkového počtu žadatelů bylo vyhověno 11 uchazečům, tři 
z nich byli přijati ve zbývající době dle § 34 odst. 9 zákona 
č. 561/2004 Sb.

          Nabídka na zřízení stanoviště pojízdné prodejny. 
Předložená nabídka počítala, že by pojízdná prodejna do 
obce dojížděla 1. a 3. sobotu v měsíci zhruba na 30 minut. 
Zastupitelstvo obce nabídku diskutovalo. V průběhu 
diskuze zastupitelstvo obce konstatovalo, že v obci fungují 
dva zavedené kamenné obchody. Využití nabízených 
služeb má tak omezené využití možná pro část obce 
„Nové Podlesí“. Zastupitelstvo obce o předložené nabídce 
hlasovalo. Ta však nezískala podporu nadpoloviční většiny 
zastupitelstva obce a nebyla tak schválena.
 Milan Kříž, starosta

Starosta obce Milan Kříž
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Podleský zpravodaj - květen 2014

Dubnovo květnové zprávy obrazem

Ze života pivovaru Podlesí. Členové SDH Podlesí stavějí máj.

Členové SDH Podlesí stavějí máj. Členové SDH Podlesí stavějí máj.

Večer pod májí. Čarodějný rej v Mateřské škole Podlesí.

Podívejte se na život v obci Podlesí prostřednictvím fotografií. Foto Milan Kříž. Pokud byste i vy zachytili
v obci nějaký zajímavý okamžik, zašlete svoji fotografii na adresu: zpravodaj@obecpodlesi.cz.
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Jubilanti květen 2014
V této rubrice pravidelně připomínáme významná životní 
výročí podlesských občanů od 70 let. Do dalších let 
přejeme dny plné pohody a hodně zdraví.

JUBILANTI 
Pohořský Pavel  71 let
Šemnická Miroslava 71 let
Soukup Jaroslav 81 let
Stejskal Jiří  76 let
Humlová Jiřina 76 let
Kuchařová Helena 79 let
Jeništová Věra  77 let
Hrdina Oldřich  73 let
Rotyková Margita 90 let
Málek Milan  81 let

CO SE DĚJE NA NÁVSI?
Při průchodu nebo průjezdu přes prostor návsi jste jistě 
v minulých dnech zaznamenali pohyb bagru a nákladních 
aut. Důvodem je zahájení úpravy povrchu této plochy. 
O pozemky tvořící náves obec dlouho usilovala. Po 
našem oddělení od města zůstaly tyto pozemky na listu 
vlastnickém Technických služeb Příbram, které byly 
státním podnikem v likvidaci. Nebylo zcela jednoduché 
je získat zpět do vlastnictví obce, a to i přesto, že před 
sloučením s městem byly ve vlastnictví obce a jednalo 
se o historický majetek obce. 
Po opakovaných žádostech a dokládání historického 
stavu věci jsme v nedávné minulosti získali tyto pozemky 
do vlastnictví obce. Prostor návsi je tvořen třemi 
pozemky. Pozemky p.č. 95 a 89/2 jsou ve vlastnictví 
obce. Pozemek p.č. 89/3 je pak ve vlastnictví majitele 
stávajícího pivovaru. Tohoto pozemku se úprava dotkne 
jen v minimálním rozsahu a bude v režii vlastníka. 
O nutnosti provedení úprav neutěšeného stavu povrchu 
pozemků ve vlastnictví obce diskutovalo zastupitelstvo 
obce opakovaně. Předmětem diskuzí bylo vždy jak, čím 
a za co. 
Diskutováno bylo použití různých materiálů, včetně 
vytvoření jakýchsi ostrůvků či osazení velkoobjemových 
květináčů. V závěru loňského roku rozhodlo 
zastupitelstvo obce většinou hlasů, že povrch návsi bude 
upraven silniční dlažbou, bez jakéhokoliv členění. Tím 
bude zachována univerzálnost využití tohoto prostoru. 
Prakticky hned po zahájení vyvolaly probíhající práce 
odezvu mezi občany. Část z nich záměr podporuje 
a považuje jej za správný, jiná část jej považuje za 
zbytečný a nepotřebný. 
Vložené prostředky by využila lépe, nejraději na opravu 
komunikace před vlastním domem. Pořádku milovní 
občané zastávají názor, že je zde budováno parkoviště 
pro pivovar. Vlastní názor jsem nikdy nikomu neupíral. 
Nehodlám to dělat ani v tomto případě. Nicméně tato akce 
nemá s činnosti pivovaru nic společného. Za samozřejmé 
však považuji, že po dokončení prací budou prostor návsi 
používat i návštěvníci pivovaru. V této společnosti stále 
platí, že každý má právo využívat veřejné prostranství 
v místě obvyklým způsobem. Záměrem prováděných 
prací je především zlepšení stavu tohoto prostoru.
 Milan Kříž, starosta

Zveme Vás k příjemnému 
posezení do hospody Za 
Komínem v Novém Podlesí!

• otevřeno od pondělí do neděle
• nabídka minutkových 
jídel a grilování
• každý lichý týden ve čtvrtek od 18:00 hodin 
hraje k poslechu i tanci skupina ROSA 
BAND country, bluegrass
• využití malého salonku
• možnost zahrát si kulečník
• venkovní terasa 

TĚŠÍME SE NA VÁS!

Od září 2014 mohou lidé znovu požádat 
o kotlíkové dotace
O kotlíkovou dotaci, která byla 
spuštěna v loňském roce na 
základě dohody Středočeského 
kraje a Ministerstva životního 
prostředí, byl ze strany občanů 
Středočeského kraje velký zájem. 
Přijímání žádostí proběhlo od 2. 
září 2013 a již 5. září 2013 byly 
finanční prostředky ve výši 40
mil. vyčerpány.

,,Středočeský kraj je na prvním místě co se týká znečištění 
tuhých znečišťujících látek z lokálních topenišť v ČR, 
proto jsme se rozhodli i v letošním roce iniciovat jednání 
s Ministerstvem životního prostředí o možnosti dotací 
pro občany Středočeského kraje na pořízení nového kotle 
na uhlí, biomasu nebo kombinaci. Dne 12.5.2014 Rada 
Středočeského kraje schválila příspěvek ve výši 40 mil., 
stejnou částkou by mělo přispět i ministerstvo životního 
prostředí,“ uvedl náměstek hejtmana pro oblast životního 
prostředí Marek Semerád. 

,,V současné době evidujeme, že zájem občanů o výměnu 
nevyhovujících kotlů za nové nízkoemisní, je stále obrovský. 
Momentálně jednáme s Ministerstvem životního prostředí 
o nové dohodě. Otevření další výzvy předpokládáme na září 
2014 s tím, že čerpání finančních prostředků bude až v roce
2015,“ doplnil Semerád. 

Podporovanými typy kotlů jsou, stejně jako v předchozí 
výzvě, plně automatické kotle 3. a vyšší emisní třídy, 
zplyňovací kotle, atmosférické a kondenzační kotle na 
zemní plyn. Výše dotace je závislá na typu pořizovaného 
kotle a pohybuje se v rozmezí 15 – 60 tisíc korun. 

Mnoho domácností si stejně bude muset do roku 2022 
pořídit kotel úplně nový, který bude splňovat podmínky 
minimálně 3. emisní třídy podle ČSN EN 303-5. Dané 
podmínky vstoupily v platnost s novelou zákona o ochraně 
ovzduší. Pokud tedy občané využijí dotaci, náklady na 
pořízení nového kotle se jim výrazně sníží. 

 

(red)
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Příspěvek na prostou reprodukci 
vodohospodářského majetku
Jak jste se již mohli dočíst na jiném místě tohoto čísla Pod-
leského zpravodaje, poskytne Svazek obcí pro vodovody 
a kanalizace finanční příspěvek členským obcím na pros-
tou reprodukci vodohospodářského majetku v jejich vlast-
nictví. Mezi žadateli o tyto prostředky byla i naše obec. 
Jednotlivé žádosti byly projednány správní radou Svazku 
a doporučeny valné hromadě ke schválení. Ta ve věci roz-
hodla na svém jednání dne 08.04.2014. Na tomto jednání 
valná hromada schválila příjemce příspěvku včetně jeho 
konkrétní výše pro jednotlivé žadatele. V náš, tedy obecní 
prospěch, byl schválen příspěvek ve výši Kč 1 000 000 na 
akci “Přívodní vodovodní řad vodojem Orlov – vodojem 
Podlesí“. Předpokládané náklady jsou provozovatelem 
vodohospodářského majetku propočteny na částku Kč 
1 300 000. Přislíbené prostředky jsou účelově vázány na 
tuto akci a nelze je použít na jiný účel. Tento přívodní řad, 
který byl v minulosti vybudován, vykazuje poměrně vel-
ké ztráty dodávané vody do vodojemu Podlesí. Tento stav 
mají pravděpodobně na svědomí dříve používané ocelové 
spojky polyetylenového potrubí, které již v současné době 
netěsní. S ohledem na skutečnost, že v době výměny tohoto 
řadu nebyl k potrubí přiložen vodící pásek, je na některých 
místech lesní trati obtížné, ba přímo nemožné potrubí a pří-
padnou poruchu nalézt. Z tohoto důvodu jsme v minulosti 
uvažovali o napojení tohoto vodovodu ve směru od Lhoty 
u Příbramě. Tato jednání však skončila neúspěšně. 
Ukázalo se, že Lhota u Příbramě, jako vlastník tohoto 
vodohospodářského majetku, bude jeho kapacitu potřebo-
vat pro svoje občany a naše připojení by mohlo negativné 
ovlivnit dodávky vody v jejich obci. Proto byla zvolena 
varianta výměny stávajícího přivaděče. Ta je ve své pod-
statě pro obec výhodnější, a to nejen cenově. Věřím, že 
její realizací dojde ke zkvalitnění dodávky vody v Novém 
Podlesí a ke snížení ztrát, které samozřejmě mají i dopad 
na cenu vodného ve všech svazkových obcích.
 Milan Kříž, starosta

Na prostranství u Flusárny v Příbrami 
bude možné parkovat
Radní města Příbrami odsouhlasili návrh odboru silničního 
hospodářství a investic, který navrhoval využít prostranství 
u Flusárny v Příbrami III k parkování osobních vozidel. 
„V době, kdy na této ploše nebude umístěn cirkus, pouť 
nebo zde nebude pořádána jiná kulturní akce, bude tato 
plocha sloužit k parkování osobních vozidel,“ potvrdil in-
formaci starosta Příbrami Ing. Pavel Pikrt. 
Plocha bude u vjezdu označena dopravní značkou B 13 
– zákaz vjezdu vozidel, jejichž okamžitá hmotnost přesa-
huje vyznačenou mez (3,5 tuny). Vzhledem k parametrům 
plochy nebude způsob parkování vozidel vyznačen vodo-
rovnou značkou.
Z hlediska dopravy byl tento návrh zároveň konzultován 
a schválen dopravní inženýrkou Policie ČR KŘ DI Pří-
bram. „Parkoviště by v budoucnu mohli využívat také na-
příklad uživatelé cyklostezky, která je již nyní v této části 
města budována,“ doplnil starosta.
Otevření parkoviště je podle informací odboru silničního 
hospodářství plánováno do konce měsíce května.

V Příbrami se konala soutěž dopravních 
policistů
Ve středu 21. května 
proběhla v Příbrami 
soutěž dopravních po-
licistů Středočeského 
kraje. Za každý Územ-
ní odbor v kraji se sou-
těže zúčastnil jeden 
policista. Soutěž byla 
rozdělena na praktic-
kou a teoretickou část a celý program soutěže začal zhruba 
kolem desáté hodiny ranní, kdy na příbramské křižovatce u 
Asie byly vypnuty semafory a tzv. „regulovčíci“ zde řídili 
dopravu. Jejich výkony posuzovala tříčlenná hodnotící ko-
mise z řad dopravních policistů. 
„Cílem této části bylo ukázat a prověřit si znalosti a do-
vednosti v řízení křižovatky. Hodnoceny nebyly jenom po-
kyny jako takové, ale i jejich přesnost, pohyby v křižovatce, 
ústroj, celkový vzhled a záleží i na přebírání a předává-
ní stanoviště,“ uvedla policejní mluvčí por. Bc. Monika 
Schindlová. 
Program praktické části pokračoval u sportovního are-
álu 1. FK Příbram, kde byli policisté prověřeni z jízdních 
dovedností. Během těch byla u soutěžících hodnocena na-
příklad jízda mezi kužely, couvání, parkování, poskytnutí 
první pomoci aj. Celá tato zkouška probíhala na čas a za 
porušení pravidel byly policistům přičítány trestné body. 
Závěrem soutěže následovala teoretická část, během níž 
byli policisté formou testu prověřeni z pravidel silničního 
provozu a dalších teoretických dovedností a znalostí. 
„Dva nejlepší policisté byli odměněni nejen finanční část-
kou, ale následně budou reprezentovat Krajské ředitelství 
na celorepublikovém kole této soutěže,“ dodala Schindlo-
vá. 
Soutěže se zúčastnilo několik hostů z řad Dopravních po-
licistů, nechyběl vedoucí územního odboru příbramské po-
licie plukovník René Peták nebo příbramský starosta Pavel 
Pikrt.  (red)

Tabulka č.1

Nákladové položky Měrná
Řádek jedn. Skutečnost Kalkulace Rozdíl Skutečnost Kalkulace Rozdíl

1 2 3 4 5 6 7 8 9
1. Materiál mil.Kč 10,857500 12,306500 -1,449000 0,816700 0,851000 -0,034300
1.1 - surová voda podzemní + povrchová mil.Kč 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000
1.2 - pitná voda převzatá+odpadní voda předaná mil.Kč 10,520900 11,841500 -1,320600 0,000000 0,000000 0,000000
1.3 - chemikálie mil.Kč 0,024400 0,015000 0,009400 0,085200 0,096000 -0,010800
1.4 - ostatní materiál mil.Kč 0,312200 0,450000 -0,137800 0,731500 0,755000 -0,023500
2. Energie mil.Kč 0,255800 0,384600 -0,128800 0,906400 1,294000 -0,387600
2.1 - elektrická energie mil.Kč 0,255800 0,384600 -0,128800 0,906400 1,294000 -0,387600
2.2 - ostatní energie (plyn, pevná a kapalná) mil.Kč 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000
3. Mzdy mil.Kč 1,234100 1,364000 -0,129900 1,529700 1,242000 0,287700
3.1 - přímé mzdy mil.Kč 0,885300 0,984000 -0,098700 1,094100 0,882000 0,212100
3.2 - ostatní osobní náklady mil.Kč 0,348800 0,380000 -0,031200 0,435600 0,360000 0,075600
4. Ostatní přímé náklady mil.Kč 3,306700 3,077000 0,229700 5,328900 5,025000 0,303900
4.1 - odpisy a prostředky obnovy infr. majetku mil.Kč 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000
4.2 - opravy infrastrukturního majetku mil.Kč 0,240700 0,123000 0,117700 0,109000 0,022000 0,087000
4.3 - nájem infrastrukturního majetku mil.Kč 1,720000 1,720000 0,000000 2,780000 2,780000 0,000000
4.4 - poplatky za vypouštění odpadních vod mil.Kč 0,000000 0,000000 0,000000 0,245900 0,308000 -0,062100
4.5 - ostatní provozní náklady externí mil.Kč 1,028800 0,783000 0,245800 1,071900 0,875000 0,196900
4.6 - ostatní provozní náklady ve vlastní režii mil.Kč 0,317200 0,451000 -0,133800 1,122100 1,040000 0,082100
5. Finanční náklady mil.Kč 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000
6. Výrobní režie mil.Kč 0,169700 0,150000 0,019700 0,270800 0,262000 0,008800
7. Správní režie mil.Kč 0,147100 0,131000 0,016100 0,217400 0,228000 -0,010600
8. Úplné vlastní náklady mil.Kč 15,970900 17,413100 -1,442200 9,069900 8,902000 0,167900
A Hodnota infrastruktur.m.podle VÚME mil.Kč 306,64 306,64 0,00 315,26 315,26 0,00
B Pořizovací cena provozního maj. mil.Kč
C Počet pracovníků osob
D Voda pitná fakturovaná mil.m3 0,370320 0,405600 -0,035280
E - z toho domácnosti mil.m3 0,225980 0,237800 -0,011820
F Voda odpadní odv. fakturovaná mil.m3 0,226000 0,259000 -0,033000
G - z toho domácnosti mil.m3 0,123300 0,123800 -0,000500
H Voda srážková fakturovaná mil.m3 0,023600 0,020000 0,003600
I Voda odpadní čištěná mil.m3 0,616900 0,500000 0,116900
J Pitná nebo odpadní voda převzatá mil.m3 0,445000 0,501000 -0,056000
K Pitná nebo odpadní voda předaná mil.m3 0,000000 0,000000 0,000000
9. JEDNOTKOVÉ NÁKLADY Kč/m3 43,13 42,93 0,20 36,34 31,91 4,43

Tabulka č.2a

Text Měrná
Řádek jedn. Skutečnost Kalkulace Rozdíl Skutečnost Kalkulace Rozdíl

1 2 3 4 5 6 7 8 9
10. Úplné vlastní náklady - ÚVN mil.Kč 15,970900 17,413100 -1,442200 9,069900 8,902000 0,167900
11. Kalkulační zisk mil.Kč 0,382431 0,497160 -0,114729 -0,301452 0,898920 -1,200372
11.a - podíl z ÚVN % 2,39 2,86 -0,46 -3,32 10,10 -13,42
11.b - z ř.11 na rozvoj a obnovu infr.majetku mil.Kč 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000 0,000000
11.c Prostředky v plánu obnovy a skuteč. jejich čerpání mil.Kč 1,720000 6,239000 -4,519000 2,780000 14,968000 -12,188000
12. Celkem ÚVN + zisk mil.m3 16,353300 17,910300 -1,557000 8,768450 9,800920 -1,032470
13. Voda fakturovaná pitná, odpadní+srážková mil.m3 0,370320 0,405600 -0,035280 0,249600 0,279000 -0,029400
14. CENA pro vodné, stočné Kč/m3 44,16 44,16 0,00 35,13 35,13 0,00
15. CENA pro vodné, stočné + DPH Kč/m3 50,78 50,78 0,00 40,40 40,40 0,00

Vypracoval: Ing. Ivan Eis
Kontroloval: Bc. Martin Kopecký
Telefon: 318622631

Datum: 31.3.2014
Schválil: Ing. Ivan Eis
E-mail: ieis@1scv.cz

Voda pitná Voda odpadní

Celkové vyúčtování všech položek výpočtu ceny podle
cenových předpisů pro vodné a stočné

Za kalendářní rok: 2013, DPH 15.0 % Příjemce vodného a stočného: 1.SčV, a.s. (IČ 47549793)
Dílčí odběratelské vyúčtování ceny Svazek obcí - Příbram

Náklady pro výpočet ceny pro vodné a stočné
Voda pitná Voda odpadní

Vyúčtování všech položek výpočtu cen pro vodné a stočné

Kalkulovaná cena pro vodné a stočné
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Piknikovali ,  aby podpořili  fairtradové a lokální pěstitele
Fairtradová káva nebo čaj, koláče a bábovky z domácích vajec a mouky z lokálního mlýna, fairtradového 
cukru, bio mléko, jogurty a sýry od místních farmářů. Takové dobroty posnídalo 22 lidí a jeden pes, kteří 
se v sobotu 10. května sešli na společném pikniku ve Svatohorském sadu v Příbrami. Dali tak najevo, že 
podporují produkty, za něž pěstitelé dostali spravedlivě zaplaceno a při jejichž výrobě byl brán ohled na 
životní prostředí a nebyla zneužita dětská práce. Piknik s názvem Férová snídaně ve vašem městě proběhl 
v Příbrami již podruhé. Snídalo se po celé republice, a to na více než stovce míst a počet snídajících osob 
dosáhl letos počtu 4420. Stalo se tak na Světový den pro fair trade.

„Atmosféra letošní snídaně byla moc příjemná, počasí nám 
přálo, a tak jsme nakonec snídali až do oběda,“ uvedla k 
sobotní akci v Příbrami Kateřina Šperlová, organizátorka 
místní Férové snídaně.

„Do akce se zapojuje stále více lidí, to svědčí o rostoucím 
zájmu spotřebitelů o spravedlivě obchodované produkty 
a o to, kdo a za jakých podmínek pro ně například kávu 
nebo kakao pěstuje,“  sdělil koordinátor Férové snídaně 
Stanislav Komínek z neziskové organizace NaZemi, 
která akci zastřešuje. „Letos se na podporu lokálních 
a fairtradových pěstitelů piknikovalo na více než 100 
místech republiky, počet míst se tak za poslední dva roky 
zdvojnásobil,“ doplnil Komínek. 

Zájem o fair trade lze vyčíst i ze stále rostoucího 
prodeje těchto výrobků. Čeští spotřebitelé nakoupili vloni 
výrobky s certifikací Fairtrade v hodnotě 174 milionů
korun. Maloobchodní obrat se oproti roku 2012 zvýšil o 
celých 80 %. „Výrobky se známkou Fairtrade jsou pro 
spotřebitele stále dostupnější. To je rozhodující faktor, 
který vloni ovlivnil rekordní nárůst spotřeby. Fairtradové 
produkty jsou dnes k dostání ve většině maloobchodních 
a kavárenských řetězců,“ upřesnila Hana Chorváthová z 
organizace Fairtrade Česko a Slovensko, která pravidelně 
tato data zvěřejňuje. Nejoblíbenějším fairtradovým 
produktem u nás zůstává káva. 

Při porovnání výsledků průzkumu spotřebitelského chování, 
který opakovaně v letech 2010 a 2013 provedla organizace 
NaZemi, vyplývá, že znalost loga Fairtrade mezi českou 
populací vzrostla za toto období o 45 %. Zatímco v roce 
2010 toto logo znalo 15,9 % dotázaných, v roce 2013 to již 
bylo 23 %.

Další informace o Férové snídani ve vašem městě 
naleznete na www.ferovasnidane.cz. 

KULINÁŘSKÉ OKÉNKO
Tentokrát jsme vybrali recept pro opravdové gurmány. 
Dnes si můžete připravit „kachní paštiku v krustě ze 
špaldové mouky“. 
Co budeme potřebovat na 4 porce paštiky: 400 g 
kachních jater, 0,5 l mléka, 0,1 litru koňaku, 250 g másla, 
sůl, pepř.
Na přípravu těsta: 175 g špaldové mouky, špetku soli, 75 
g másla, 70 ml studené vody, 1 vejce na potření.
Jak na to: Játra omyjeme, odblaníme a necháme den 
odležet v mléce. Pak játra omyjeme a dáme játra opět na 
den odležet, tentokrát pro změnu do koňaku. Po vyjmutí z 
koňaku necháme játra okapat. Polovinu nakrájíme na kostky, 
orestujeme na části másla a necháme zchladnout. Druhou 
polovinu rozmixujeme se zbylým máslem, solí a pepřem. 
Poté přidáme zchladlá játra. Zamícháme a dle chuti 
dochutíme. Připravenou formu vyložíme potravinářskou 
fólií a naplníme paštikou. Paštiku pečeme ve vodní lázni 
na 80°C po dobu asi 40 minut. Necháme zchladnout a na 
24 hodin uložíme do lednice a necháme ztuhnout.
Příprava těsta: Z uvedených surovin zpracujeme těsto, 
zabalíme do fólie  a necháme 30 minut odpočinout. Těsto 
vyválíme, naplníme paštikou, zabalíme, potřeme vejcem. 

Pečeme v troubě na 180°C do zlatova. Je to trochu pracné, 
ale stojí to za to. Dobrou chuť.
 Milan Kříž, starosta
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Čarodějnické rejdování
Poslední dubnový den v podvečerních hodinách přiletěly 
na zahradu MŠ Podlesí čarodějnice z Evropy a přilehlého 
okolí. Byly mezi nimi blátenice, kosternice, myšižroutky, 
křivozubky, křivohnátky a také se zde schovávala jedna 
podezřelá obronosatka, která byla po zásluze potrestána a 
vhozena na hranici za jásotu přihlížejících. Tento večer bylo 
pasováno na čarodějnice mnoho dalších čekatelů a čekate-
lek, kteří splnili úkoly přetěžké čarodějnické maturity. Hol-
ky ze školky se postaraly o úžasné občerstvení a skvělou 
atmosféru. Pod vedením nejvyšší šéfky čarodějky Jitušky, 
byl tento večer opravdu čarokrásný, plný zábavy a veselé 
nálady. Těšíme se na další setkání s Vámi a Vašimi dětmi. 
Vaše čarodějky. A samozřejmě budou fotografie umístěny
na stránkách školky. 

Zápis do MŠ
Ve čtvrtek 10.4.2014 proběhl v mateřské škole Podlesí zá-
pis dětí na nový školní rok. Mateřská škola má v současné 
době přihlášených 40 dětí, což je maximální možný počet. 
Na nový školní rok jsme mohli nabídnout jen 7 volných 
míst. Moc se těšíme na naše nové maláčky a je nám oprav-
du velmi líto dětí, které se do MŠ nedostaly, ale nesmutněte 
a přijďte nás navštívit na naše akce, které připravujeme pro 
děti.

Velikonoční hrátky se zvířátky
Hned první škol-
kový den, po 
vel ikonočním 
pondělí, čekalo 
na děti na zahra-
dě školky veli-
ké překvapení. 
Vám již dobře 
známá zvířatka 
z lesa, přišla za 
dětmi se spous-
tou soutěží, 
úkolů a hledání 
pokladu. Každý školkáček dostal na památku medaili s pa-
mětními dukátky za splněné úkoly. Děti byly úžasné a den 
se nám moc líbil. 

Farma Orlov
Na polodenní výlet jsme vyrazili autobusem. Na farmě 
v Orlově, kde už to většina z nás dobře zná, nás přivíta-
lo mnoho zvířátek, která se už těšila na dobrůtky z našich 
batůžků. Dokonce bychom mohli prozradit, že nám malé 
ovečky a kozičky skutečně do našich batůžků nakukovali, 
protože tentokrát jsme měli možnost být s mláďátky pří-
mo v jejich výběhu. Počasí nám přálo. Sluníčko svítilo i na 
zpáteční cestu a naši malí výletníci pěkně unavení a po vý-
borném obědě všichni krásně usnuli.
Zvířátka nás čekala také na zahradě u rodiny Aničky Šu-
lákové. Chtěli bychom tímto poděkovat rodičům Aničky 
za možnost pohladit zvířátka a dozvědět se o nich něco no-
vého.

Velikonoce
Druhý dubnový den k nám přijelo opět nám všemi oblíbené 
divadlo Dráček. Pohádka „ O velikonočních zajících“ nám 
krásně uvedla náš projektový velikonoční a jarmareční tý-
den. Přáníčka z ovčího rouna, které si děti vyráběly samy, 
Vám měla udělat radost ve svátečním shonu v období Veli-
konoc. Dětem se opravdu moc povedla. 
Děkujeme Vám za velmi početnou návštěvu našeho ve-
likonočního jarmarku. Vážíme si Vaší přízně a děkujeme 
všem, kteří si u nás zakoupili něco pěkného na sváteční stůl 
i těm, kteří se přišli jen podívat a nasát sváteční atmosfé-
ru. Penízky z výtěžku budou použity na zahradní slav-
nost, která se koná 27.6. od 15,30 hod. na zahradě MŠ. 
Všechny Vás tím to srdečně zveme. Děti čeká skákací hrad, 
tanec, soutěže, zábava a hlavně rozloučení se školáky.

PODLESKÝ ZPRAVODAJ
Své příspěvky, náměty a připomínky do PZ, 

zasílejte na e-mailovou adresu

zpravodaj@obecpodlesi.cz


